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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A hazai építőanyag-piacot is törvényi úton készülnek 
átjátszani valamelyik NER-lovagnak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A g7.hu portálon megjelent „Már meg is van a kormány őszi ellensége a cégvilágban„ című cikk
szerint  „ősszel  újabb  lépést  tenne  a  külföldi  építőanyag-gyártók  hazai  piacról  való  kiszorítása
érdekében  a  kormány,  miután  két  éve  bevezette,  majd  idén  kiterjesztette  a  bányajáradékot,
májusban elővásárlási  joggal ruházta fel  az államot egyes építőanyagokra,  majd júliusban szén-
dioxid kvóta adóval sarcolt meg számos, idehaza jelentős szereplőnek számító külföldi céget.”:

„A jogalkotási  munkaterv szerint a szabályozást előkészítő Építési  és Közlekedési Minisztérium
októberben kezdheti meg a szabályozás egyeztetését, de a parlament elé idén még várhatóan még
nem kerül kész törvénytervezet.

Bár  a  dokumentumokban  nem jelenik  meg,  a  kormány egyáltalán  nem rejti  véka  alá,  hogy az
intézkedésekkel  a  célja  a  hazai  építőanyag-piacon domináns,  főleg  osztrák  és  német  tulajdonú
vállalatok kiszorítása a piacról.

Kifejezett célunk, hogy kiszorítsuk a piacról a külföldi építőanyag-gyártó cégeket. Azt szeretnénk,
hogy  tíz  év  múlva  az  állami  beruházásokat  magyar  gyártók  magyar  alapanyagaiból  készített
termékekből valósítsák meg magyar kivitelezők a profitot magyaroknak termelve – mondta például
Lázár János építési és közlekedési miniszter július elején az Mfor.hu kérdésére, azt is elárulva, hogy
„vagy cégek direkt pénzügyi támogatásában vagy egyes jelentős külföldi szereplők felvásárlásának
támogatásában gondolkodnak”.

A magyar  kormány szándékaira  a  német  sajtó  is  felfigyelt,  több  cikk  is  foglalkozott  az  elmúlt
időszakban a  kiszorítósdival.  Áprilisban a  Der  Spiegel  részletes  cikkben  írt  arról,  hogy  habár



Orbán Viktor  és  kormányai  mindig  nagyon előzékenyek  voltak  a  német  cégekkel,  ez  a  korszak
lezárult.

A cikkben idézi Gunther Krichbaum kereszténydemokrata politikust, aki szerint az Orbán-kormány
maffiamódszerekkel  igyekszik  elérni  a  céljait.  Először  olyan  intézkedéseket  hoznak,  amelyek
megnehezítik  és  veszteségessé  teszik  a  megcélzott  cégek  működését,  majd  megjelennek  a
kormányhoz közeli üzletemberek nehezen visszautasítható ajánlatokkal. 

A cikk erre egy konkrét példát is hoz. Eszerint a váci és beremendi cementgyárakat üzemeltető
Duna-Dráva Cement  Kft.  két  német tulajdonosa, a Heidelberg Materials  és a Schwenk Zement
tulajdonosai  tavaly  egy  „gyorsan bővülő  cégcsoport”  meg nem nevezett  tulajdonosától  kaptak
levelet, melyben ajánlatot tett a leányvállalat felvásárlására, majd az együttműködésüket előre is
megköszönve felajánlotta a személyes tárgyalások megkezdését.”

 

Kérdezem Önt:

1. Valóban azt tervezik, hogy a hazai építőanyag-piacon domináns, főleg osztrák és német tulajdonú
vállalatokat kiszorítják Magyarországról?

2. Ki lesz a befutó utána? Mészáros vagy Tiborcz, vagy valaki más?

 

Budapest, 2023. augusztus 18.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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